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  PROTOKÓŁ nr XXXVIII/22 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 23 czerwca 2022 r. 

   

XXXVIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 23 czerwca 2022 r. o godz. 14.00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 16 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, przedstawicieli służb 

mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie, przedstawicieli lokalnych mediów, Zarząd Powiatu oraz Radę 

Powiatu. Na protokolantów powołał Dominikę Konopnicką i Magdalenę Romankiewicz.  

Następnie przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag i zarządził głosowanie 

(porządek obrad został przyjęty jednogłośnie: 16 za; 0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 3). 

Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. Następnie powiedział, że Radny Wojciech 

Długoborski zgłosił poprawki do protokołu nr XXXVII/22 z dnia 26 maja 2022 r. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w wyniku, którego protokół został przyjęty 

jednogłośnie (16 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

II. Uroczyste wręczenie stypendium Rady Powiatu Gryfińskiego dla absolwentów 

szkół prowadzonych przez Powiat Gryfiński 

 

Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Monika Baczyńska-Padjasek 

powiedziała, że cytat: „Szanowni Państwo, dziś, po ponad dwuletniej przerwie spowodowanej 

pandemią gościmy na sesji Rady Powiatu ambitną i uzdolnioną młodzież. Są to tegoroczni 

absolwenci szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Gryfiński, którzy za swoje 

wybitne wyniki w nauce w roku szkolnym 2021/2022 zostali wyróżnieni przez Radę Powiatu 

stypendiami. Niestety, z różnych względów nie wszyscy stypendyści mogą osobiście odebrać 
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stypendia. W ich imieniu, listy gratulacyjne odbiorą rodzice. Tych rodziców, którzy  

na dzisiejszą sesję przybyli ze swoimi dziećmi, również proszę, aby towarzyszyli im przy 

wręczaniu stypendiów. Wszystkim Państwu należą się podziękowania i słowa uznania. 

Przyznane stypendia, to wspaniałe uhonorowanie Państwa pracy włożonej w wychowanie 

Waszych dzieci i wspieranie ich zamiłowań do rozwijania wiedzy, umiejętności i pasji.  

To dzięki Wam, mają one szanse zdobywać wymarzone szczyty. A teraz poznajmy 

tegorocznych stypendystów, ich zainteresowania, sukcesy i plany związane z dalszą edukacją. 

Jakub Zapała, absolwent klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie. Interesuje się 

matematyką oraz sportem. Brał udział w konkursach matematycznych. Planuje studia  

na Zachodniopomorskim Uniwersytecie Technologicznym lub Akademii Morskiej  

w Szczecinie. Zamierza pracować w zawodzie inżyniera. Średnia ocen 5,5 

Hubert Kwiecień, absolwent Technikum Zawodowego w zawodzie technik informatyk  

w ZSP w Chojnie. W ramach realizowanych przez szkołę projektów unijnych uczestniczył  

w zagranicznych mobilnościach i praktykach zawodowych. Jest laureatem licznych 

konkursów, tworzy własne programy w języku C++.  Przyszłość wiąże ze swoją pasją – czyli 

programowaniem.  Średnia ocen 5,45. 

Michał Jarmolik, absolwent klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie. Uzdolniony  

w kierunku przedmiotów ścisłych. Pasjonują go podróże, militaria i jazda na rowerze, 

Chciałby studiować na Zachodniopomorskim Uniwersytecie Technologicznym na wydziale 

Budownictwa i Inżynierii Środowiska. Średnia ocen 5,43. 

Wojciech Rzeczycki, absolwent klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie. 

Zaangażowany w działalność samorządu uczniowskiego i pomoc w organizacji uroczystości 

szkolnych. Interesuje się matematyką, koszykówką i nauką języków obcych. Lubi też gotować. 

Plany na przyszłość - studia na Zachodniopomorskim Uniwersytecie Technologicznym  

na wydziale Budownictwa i Inżynierii Środowiska i praca w zawodzie inżyniera.  

Średnia ocen 5,29. 

Izabela Glonek, absolwentka klasy o profilu filologiczno-prawnym I LO  

w Gryfinie. Pasjonuje się psychologią, kinematografią oraz kulturą i historią okresu 

średniowiecza. Jej marzeniem są studia psychologiczne lub socjologiczne, by później 

pracować jako kurator bądź psycholog. Średnia ocen 5,25. 

Jerzy Surdacki, absolwent liceum ogólnokształcącego o profilu psychologiczno-prawnym  

w ZSP w Gryfinie. Zaangażowany w życie szkoły i środowiska lokalnego. Jest członkiem 

Gryfińskiego Stowarzyszenia Ratowniczego. Miłośnik literatury i starego dobrego rocka. 

Swoją przyszłość wiąże z ratownictwem medycznym. Średnia ocen 5,22. 
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Monika Strelczuk, absolwentka liceum ogólnokształcącego o profilu politechnicznym  

w ZSP w Chojnie. Uzdolniona muzycznie, samouk gry na pianinie, gitarze i ukulele.  

Ponadto maluje i szydełkuje. Angażuje się w działalność społeczną. Chciałaby studiować 

architekturę na Zachodniopomorskim Uniwersytecie Technologicznym, by w przyszłości 

projektować domy. Średnia ocen 5,13. 

Aleksandra Guga, absolwentka klasy o profilu filologiczno-prawnym I LO w Gryfinie. 

Pasjonuje ją historia, nauka języków obcych i polityka w ujęciu samorządowym. Dużą uwagę 

przywiązuje do zdrowego stylu życia. Planuje studia psychologiczne z elementami 

kryminalistyki, po których chciałaby pracować jako psycholog kryminalny i profiler.  

Średnia ocen 5,25. 

Paulina Drożdżewska, absolwentka klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie.  

Zawodniczka MKS Hermes Gryfino. Świętnie łączy wysokie osiągnięcia w nauce z treningami 

lekkiej atletyki. Z sukcesami reprezentowała szkołę w zawodach sportowych i konkursach 

biologicznych. W planach ma studia medyczne. Średnia ocen 5,0. 

Julia Dziedzicz, absolwentka klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie. 

Pasjonatka piłki nożnej, jazdy na rowerze i pieszych wycieczek. Chętnie działa w ramach 

wolontariatu. Zamierza podjąć studia na Zachodniopomorskim Uniwersytecie 

Technologicznym na wydziale Budownictwa i Inżynierii Środowiska, by w przyszłości 

pracować w zawodzie architekta i projektować budynki i obiekty użyteczności publicznej. 

Średnia ocen 5,0. 

Paulina Grabowska, absolwentka klasy o profilu filologiczno-prawnym I LO w Gryfinie.  

Ma zdolności wokalne i recytatorskie, angażowała się w przygotowania uroczystości 

szkolnych. Średnia ocen 5,13. 

Paulina Micał, absolwentka klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie.  

Interesuje się sportem, medycyną, literaturą i gotowaniem. Bez problemu łączy naukę  

z zajęciami sportowymi. Jej marzeniem są studia na Pomorskim Uniwersytecie Medycznym  

na wydziale lekarskim. Średnia ocen 5,0. 

Zuzanna Tuszakowska, absolwentka klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie. 

Bardzo pracowita, kreatywna i przebojowa. Działa charytatywnie. Interesuje się koszykówką, 

wędrówkami po górach i pływaniem. W planach ma studia na Uniwersytecie Szczecińskim  

na Wydziale Prawa i Administracji. Średnia ocen 5,0. 

Maja Romanicz, absolwentka klasy politechniczno-medycznej I LO w Gryfinie. Pasjonuje 

się muzyką i dobrą książką, gra na wielu instrumentach. Planuje studia na Politechnice 
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Warszawskiej na kierunku Lotnictwo i Kosmonautyka, by w przyszłości pracować w tej 

dziedzinie. Średnia ocen 5,13. 

Karolina Smolińska, absolwentka klasy o profilu bezpieczeństwo publiczne  

w I LO w Gryfinie. Interesuje się historią, językami obcymi i sportem. Planuje studia na 

kierunku kryminalistyka. Swoją przyszłość wiąże z pracą w policji.  Średnia ocen 5,0. 

Magdalena Mazur, absolwentka klasy o profilu bezpieczeństwo publiczne  

w I LO w Gryfinie.  Jej pasje to fotografia, historia, języki obce i sport. Jej marzeniem są 

studia na kierunku kryminologia i kryminalistyka lub zarządzanie. Średnia ocen 5,0. 

Martyna Sowa, absolwentka klasy o profilu filologiczno-prawnym I LO w Gryfinie.  

Jej hobby to: muzyka, kulturoznawstwo, kinematografia, język angielski i matematyka. Swoją 

przyszłość wiąże ze studiami na kierunku finanse i rachunkowość lub językowymi, a karierę 

zawodową z pracą w księgowości lub jako tłumacz. Średnia ocen 5,0. 

Wiktoria Tkacz, absolwentka klasy o profilu bezpieczeństwo publiczne w I LO w Gryfinie.   

W kręgu jej zainteresowań znajduje się informatyka, plastyka, historia i sport.  

Zamierza studiować kryminalistykę lub psychologię. Średnia ocen 5,0. 

Natalia Karalus, absolwentka Technikum Zawodowego w zawodzie technik logistyk  

w ZSP w Gryfinie. Zaangażowana w życie szkoły i pracę wolontariacką. Wśród rówieśników 

wyróżnia się nie tylko osobowością, ale również swoim indywidualnym stylem. Kończąc 

szkołę otrzymała „Abitura” w kategorii „Diabeł ubiera się u Prady”.  Średnia ocen 5,0”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski wraz ze Starostą Gryfińskim Wojciechem 

Konarskim wręczyli stypendystom gramoty, a rodzicom stypendystów – listy gratulacyjne. 

 

III. Raport o stanie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r.: 

 

1) przedstawienie raportu, 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Sławomir Terebecki oraz Radny Bartosz Biegus(16+2=18) 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski przedstawił prezentację pn. „Raport o stanie 

Powiatu Gryfińskiego w 2021 r.”, stanowiącą załącznik nr 5. Zarząd Powiatu w ustawowym 

terminie przedstawił Radzie Powiatu Raport o stanie Powiatu Gryfińskiego w 2022 r. oraz 

zwrócił się do Rady Powiatu z wnioskiem prosząc o udzielenie wotum zaufania (zał. nr 6). 
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2) debata nad raportem, 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski otworzył debatę. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że z tego co wie, w najbliższy poniedziałek mają 

się odbyć uroczyste otwarcia nowych posterunków policji w Moryniu i w Trzcińsku-Zdroju, 

w związku z tym, chciałby się dowiedzieć w jakich godzinach jest to planowane oraz czy 

istnieje możliwość, by zainteresowani Radni wzięli w nich udział. Dodatkowo Radny 

chciałby zauważyć, że w rozdziale związanym z kulturą, sportem, turystyką i promocją środki 

wydane w ubiegłym roku na ten cel były nieduże, a będąc np. klika lat temu uczestnikiem 

koncertu Pieśni Kaszubskiej w Swarzewie ze zdziwieniem obserwował, że małe wioseczki 

miały wspaniałe chóry, zarówno dziecięce, młodzieżowe jak i dorosłych. Każdy z zespołów 

prowadził wykładowca uczelni muzycznych z Gdańska. Radny chciałby uzyskać informację 

czy w przypadku naszego Powiatu istnieje możliwość zorganizowania takiego programu,  

że wykładowcy ze szkół muzycznych ze Szczecina dojeżdżaliby na teren Powiatu  

i prowadziliby chóry złożone z mieszkańców bądź prowadziliby chóry w kołach gospodyń 

wiejskich. W zakresie sportu również wydatki są skromne, Radny rozumie, że pandemia 

koronawirusa mogła mieć na to znaczący wpływ, jednak ma nadzieję, że w nadchodzącym 

roku będzie więcej wydarzeń w tym zakresie, które odbędą się z inicjatywy Radnych czy 

Zarządu, ponieważ mieszkańcy często są zajęci swoimi własnymi sprawami i nie mają czasu 

na organizację imprez. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że otwarcie posterunków policji 

planuje się na poniedziałek 27 czerwca na godzinę 10:30 w Trzcińsku – Zdroju, a na 12:00  

w Moryniu. Jeżeli chodzi o dofinansowanie zarówno wydarzeń kulturalnych, jak  

i sportowych, to należy pamiętać, że przede wszystkim kultura i sport jest wpisana w zadania 

gminy, ale jeśli gmina bądź stowarzyszenie wystąpi o wsparcie finansowe do Powiatu,  

to Zarząd zawsze stara się wspomóc te inicjatywy tak, jak miało to miejsce podczas wydarzeń 

sportowych międzyszkolnych. Dodatkowo co roku jest ogłaszany konkurs współpracy  

ze stowarzyszeniami w wyniku, którego wsparcie finansowe trafia do wielu wnioskodawców. 

Starosta potwierdził, że tak jak pan Radny słusznie zauważył okres pandemii znacząco 

wpłynął na organizację inicjatyw związanych z promocją kultury czy sportu. 
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Radny Tomasz Mirakowski zapytał czy w tym roku Zarząd Powiatu planuje publikacje bądź 

wydanie przewodników promujących Powiat Gryfiński. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że zadania związane z promocją 

Powiatu na pewno będą realizowane w szerszym zakresie niż w roku ubiegłym, jednak jest  

to dziedzina, którą zajmuje się Wicestarosta Pani Ewa Dudar, ale niestety dziś nie mogła 

uczestniczyć w posiedzeniu Rady Powiatu, więc nie jest w stanie udzielić szczegółowej 

odpowiedzi. Natomiast Starosta odwołując się do sprawozdania, powiedział, że oprócz 

wspomnianych konkursów dla stowarzyszeń w zeszłym roku nastąpił wydruk folderów  

i książek z legendami Powiatu Gryfińskiego za kwotę 57.000 zł z czego 35.000 zł pochodziło 

z dotacji. Trafiały one zarówno do mieszkańców jak i osób przyjeżdżających na teren 

Powiatu.  

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że wszyscy Radni otrzymali obszerny materiał, 

który przygotował Zarząd Powiatu. Dodatkowo Pan Starosta „wymęczył” Radnych swoją 

prezentacją i jest to bardzo bogaty materiał do dyskusji czy debaty. Radny powiedział,  

że znaczącym jest dla niego fakt, że raport został przygotowany przez pracowników 

Starostwa Powiatowego i podległych jednostek, a nie firmę zewnętrzną, jak ma to miejsce  

w wielu samorządach. Z uwag jakie Radny chciałby przekazać po analizie raportu, zauważyć 

należy, że niektóre części są bardzo rozbudowane, obszernie opisane, a inne bardzo skromne  

i lakoniczne, jak np. przeprowadzone kontrole – są one tylko wymienione z miejsc w których 

się odbyły i nie ma informacji jak kontrole były realizowane i czy wystąpiły jakieś trudności.  

Według Radnego na większe rozbudowanie zasługuje również informacja dotycząca 

realizacji uchwał Rady Powiatu, praktycznie to też jest tylko spis podjętych uchwał i czy 

zostały one zrealizowane czy też nie. Nie ma żadnej informacji dotyczącej tego, jak była 

realizowana dana uchwała, czy były jakieś trudności, czy były jakieś uwagi od Wojewody 

Zachodniopomorskiego. Radny zauważył, że pamięta sytuację, gdzie Wojewoda zapowiedział 

wszczęcie postępowania nadzorczego i ewentualne uchylenie uchwały Rady Powiatu  

w Gryfinie, z czego finalnie się wycofał. Takie informacje powinny być zawarte w tym 

dziale. Radnemu brakuje również informacji w zakresie integracji w Powiecie, który jest 

uzupełniający dla gminy, ma swoje zadania, ale przecież nie ma odrębnego terytorium ani 

odrębnych mieszkańców, bo Powiat stanowią właśnie gminy. Radny Długoborski podkreślił 

również, że niepokoi go materiał przedstawiający zdawalność egzaminów maturalnych  

w 2021 r., ponieważ średnia Powiatu Gryfińskiego była niższa zarówno w zakresie średniej 
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wojewódzkiej, jak i w zakresie średniej krajowej i jest to pewien sygnał do zastanowienia, do 

przemyślenia, do poszukiwania przyczyn takiej sytuacji i do szukania pomysłów na jej 

poprawę. Radny dodał, że nie oczekuje wyjaśnień i odpowiedzi, debata jest po to, żeby 

przedstawić swoje uwagi, swoje zastrzeżenia, swoje przemyślenia i takimi uwagami, swoimi 

przemyśleniami chciał się podzielić. Natomiast sam raport uważa, że jest bardzo dobrze  

i starannie przygotowany i jest bardzo dobrym materiałem pomocniczym dla Radnych.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd powołuje zespół  

do opracowania raportu składający się z urzędników, na których czele stał Pan Urbański,  

ale od dwóch lat koordynuje nim Sekretarz Powiatu, pan Andrzej Krzemiński. Później Zarząd 

zapoznaje się z raportem, nanosi swoje uwagi i powstaje gotowy materiał dla odbiorców. 

Starosta Gryfiński powiedział, że ma nadzieję, że przyjęty schemat tworzenia raportu jest 

dobry i pozwala na stwarzania coraz to lepszego dokumentu, który będzie miał jak najwięcej 

chętnych do czytania i wyciągania wniosków poprzez dyskusję. Starosta Gryfiński 

podziękował Sekretarzowi Powiatu, dyrektorom jednostek i wszystkim pracownikom, którzy 

współtworzyli raport o stanie powiatu. W kwestii integracji Starosta Gryfiński zauważył, że 

stanowi ona odwieczny problem i przytoczył historię ostatniej dotacji, jaką Zarząd Powiatu 

udzielił dla biblioteki w Trzcińsku-Zdroju, gdzie w uzasadnieniu było napisane, że biblioteka 

podejmuje te działania, dlatego, że jest za mała integracja albo tej integracji nie widać akurat 

w środowisku konkretnej Gminy Trzcińsko-Zdrój. Ze strony administracyjnej ta integracja 

następuje podczas spotkań Burmistrzów ze Starostą czy Radnymi, istnieje również wspólny 

obszar funkcjonalny, w którego skład wchodzi sześć gmin, ale często udział w spotkaniach 

biorą również przedstawiciele Gminy Gryfino, Starego Czarnowa czy właśnie Gminy 

Trzcińsko-Zdrój. Z wydarzeń integracyjnych stricte dla mieszkańców we wrześniu odbędzie 

się koncert patriotyczny, po raz kolejny finansowany przez Powiat Gryfiński, sfinansowany 

zostanie również transport autokarem części mieszkańców. Starosta Gryfiński dodał, że temat 

integracji obywatelskiej jest niezwykle trudnym działaniem, czego świetnym przykładem jest 

działalność Gryfińskiego Domu Kultury, który niejednokrotnie stara się ze wszystkich sił 

zorganizować ciekawą imprezę, a potem frekwencja wynosi 2% bądź przybywają osoby 

zainteresowane danym artystą, wydarzeniem, które nie są związane z Powiatem Gryfińskim  

i nie można tu mówić o integracji pomiędzy mieszkańcami lokalnymi.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że uważa, iż materiał zawarty w Raporcie o stanie 

Powiatu jest bardzo bogaty i ciekawy można rozważyć, czy nie warto go skrócić, uzupełnić  
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o informacje nt. pracy Radych na sesjach Rady Powiatu i komisjach i przedstawić 

mieszkańcom. Powstaje tyko problem, jak zainteresować społeczność lokalną takimi 

materiałami, ponieważ są one obszerne, ale niezwykle ważne. Radny Tomasz Mirakowski 

poprosił pozostałych Radnych o zastanowienie się, jakie mają pomysły na to, żeby 

rozpropagować sprawy Powiatu wśród mieszkańców jak i podkreślić pracę, która została 

wykonana przez Zarząd Powiatu i Radę. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że do Rady Powiatu wpłynął wniosek 

Zarządu podpisany przez Pana Starostę, który odczytał: „Zarząd Powiatu zwraca się  

z wnioskiem do Rady Powiatu o przyjęcie raportu o stanie Powiatu Gryfińskiego w 2021 roku 

i udzielenie wotum zaufania. Dane zawarte w raporcie wskazują na rzetelną i syntetyczną 

realizację zadań programów uchwał Rady Powiatu”. Przewodniczący w wyniku braku 

dalszych głosów zamknął debatę nad raportem. 

 

3) projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu w Gryfinie wotum zaufania (druk nr 1/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7),  

a następnie w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie wotum 

zaufania: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXVIII/281/2022 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie wotum 

zaufania, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski podziękował za udzielenie zaufania Zarządowi. 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Joanna Kostrzewa (18-1=17) 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego Powiatu 

Gryfińskiego za 2021 rok (druk nr 2/XXXVIII): 

 

- odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2021 rok wraz  

z informacją o stanie mienia, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał uchwałę Nr K.50.322.2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 kwietnia  

2022 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego 

za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia – zał. nr 8. 

 

- przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego  

za 2021 rok, 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk przedstawiła prezentację – informację z wykonania 

budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2021 rok, zał. nr 9. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył dyskusję. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał jak w poprzednich latach kształtowały się dochody 

własne powiatu (zał. nr 10). 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta powiedziała, że z każdym jednym rokiem część zadań zostaje 

nałożona na samorządy zarówno, czy to one są Powiatowe czy Gminne i w tym momencie 

zależy, jakie zadania są zlecone i jaki jest ich priorytet. Dochody własne Powiatu oscylują  

w granicach 48-51%, zaś reszta pochodzi z subwencji i dotacji. Skarbnik Powiatu dodała,  

że jeżeli Panu Radnemu chodzi o taką dokładną analizę, to może rozpisać wszystkie zadania  

w poszczególnych latach i przekazać Radnemu na piśmie.  

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że Radny Tomasz Mirakowski słusznie zapytał  

o dochody własne, ponieważ to one stanowią o samorządności. Radny powiedział, że według 
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niego należałoby się zastanowić, co zalicza się do dochodów własnych – czy są to udziały 

Powiatu w podatkach dochodu Państwa, bo takie Powiat ma, czy są to subwencje, bo mają 

one formę darowizny i nie ma obowiązku się z nich rozliczać, ale na daną chwilę Radny nie 

chce rozpętywać debaty, po prostu chciał sobie „pomarudzić”, również na temat poziomu 

wydatków majątkowych, które sięgają jedynie niespełna 70%. Według Radnego jest to 

niedopuszczalne, bo są to inwestycje w rozwój Powiatu i powinny być w pełni realizowane.  

Następnym faktem, który został zaprezentowany, który jest bardzo ważny i cenny z punktu 

widzenia funkcjonowania samorządu, jest wysoka nadwyżka operacyjna, która pozwala na 

spokojnie funkcjonowanie w tym sensie, że wydatki bieżące zaspokojone są dochodami 

bieżącymi. Radny dodał, że nie oczekuje żadnych wyjaśnień, odpowiedzi, ponieważ chciał się 

tylko podzielić swoimi przemyśleniami w zakresie wykonania budżetu.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie tylko inwestycje są wydatkiem 

majątkowym, a zalicza się również do nich zakup nieruchomości. W budżecie na 2021 r. 

zapisane było 400.000 zł na wykup nieruchomości w Starym Czarnowie, jednak to zadanie 

nie zostało zrealizowane, ponieważ po rozmowach z Samorządem Gminnym ustalono,  

że szkoła nadal będzie funkcjonować. Wydatki majątkowe plasują się na takim poziomie nie 

dlatego, że nie doszło do finalizacji planowanych przedsięwzięć, a przesunęły się one  

w czasie tak, jak miało to np. miejsce podczas zakupu urządzeń szpitalnych na kwotę  

3.000.000 zł.   

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że dobrze by było, żeby w ramach dyskusji na dany 

temat padały konkretne pytania, a nie przybierało to formę „marudzenia”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski zamknął dyskusję, a następnie  

w obecności 17 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu 

w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania 

finansowego Powiatu Gryfińskiego za 2021 rok: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/282/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu  

i sprawozdania finansowego Powiatu Gryfińskiego za 2021 rok, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2021 rok (druk nr 3/XXXVIII): 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Teresa Sadowska (17-1=16) 

 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Gryfinie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Przygoda odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok, stanowiący zał. nr 11. 

 

- odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu Gryfińskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2021 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz (16-1=15) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał uchwałę Nr 50-44/2/2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 6 czerwca  

2022 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Gryfińskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2021, stanowi zał. nr 12. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2021 rok: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/283/2022 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Gryfińskiego za 2021 rok, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie (druk  

nr 4/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/284/2022 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Widuchowa, Cedynia, Moryń i Trzcińsko-Zdrój (druk nr 

5/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Widuchowa, Cedynia, Moryń i Trzcińsko-Zdrój: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/285/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie 

Widuchowa, Cedynia, Moryń i Trzcińsko-Zdrój, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  

z przeznaczeniem na realizowane w 2022 roku prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
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zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 

powiatu gryfińskiego (druk nr 6/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  

z przeznaczeniem na realizowane w 2022 roku prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub ujętych w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych na terenie powiatu gryfińskiego: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/286/2022 w sprawie udzielenia dotacji z przeznaczeniem  

na realizowane w 2022 roku prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych na terenie powiatu gryfińskiego, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 4. 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych (druk nr 

7/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/287/2022 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 

2022 rok (druk nr 8/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/288/2022 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2022 rok, została 

podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 

9/XXXVIII): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), 

otworzył i zamknął dyskusję, a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XXXVIII/289/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XII. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 10/XXXVIII). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski podziękował w imieniu swoim i Zarządu wszystkim 

Radnym za udzielenie absolutorium, za pracę w 2021 roku, przychylenie się do 

proponowanych zmian w uchwale budżetowej, za dyskusję i wnioski, które pozwalają 
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Zarządowi na szersze spojrzenie na wiele spraw. Starosta powiedział, że chciałby odnieść się 

szczegółowo do słów Radnego Mirakowskiego o otwieraniu nowych posterunków policji, 

ponieważ bezpieczeństwo mieszkańców Powiatu jest bardzo ważne. Otwarcie nowego 

posterunku policji w Trzcińsku Zdroju odbędzie się w poniedziałek 27 czerwca o godz. 10:30 

przy ulicy Ceglanej 1a, zaś w Moryniu o godz. 12:00 przy ul. Dworcowej 6b.  

Starosta Gryfiński powiedział, że dzisiaj wiele czasu poświęcił na zaprezentowanie Radnym  

i gościom ogółu pracy Zarządu na rzecz Powiatu w 2021 roku, a jeśli są pytania do 

przedłożonego w formie pisemnej sprawozdania z ostatniego okresu to prosi o zadawanie 

pytań. 

 

Radny Tomasz Mirakowski pogratulował Staroście Gryfińskiemu udzielonego wotum 

zaufania i absolutorium i pokreślił, że podziękowania należą się również w imieniu 

wszystkich Radnych dla pracowników Starostwa Powiatowego.    

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jak najbardziej zgadza się z Radnym 

i w dniu jutrzejszym planuje spotkanie pracownicze, na którym osobiście przekaże 

podziękowania.   

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że przeprasza za swój zbyt swobodny styl 

wypowiedzi, ale wydawało mu się, że na posiedzeniu sesji Radni nie muszą być tacy smutni  

i „sztywni”. W kwestii prac Zarządu Radny poprosił o informację: dlaczego w Powiatowym 

Zakładzie Aktywności Zawodowej zmienił się dyrektor, dlaczego Zarząd Powiatu opiniował  

o pozbawienie kategorii drogi gminnej znajdującej się przy pl. Konstytucji 3-go Maja  

w Chojnie. Dodatkowo Radny poprosił o więcej szczegółów dotyczących zapisu  

o rozpoczęciu procedury związanej z inwestycją pn. „Poprawa infrastruktury drogowej 

Powiatu Gryfińskiego poprzez przebudowę odcinków dróg powiatowych” i pochodzenia 

środków w wysokości 5.000.000 zł – czy jest to inwestycja związana z Polskim Ładem?  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że w kwestii powołania nowego 

dyrektora Powiatowego Zakład Aktywności Zawodowej, to informacja była udzielana  

na ostatniej sesji Rady Powiatu podczas sprawozdania z prac Zarządu, ale jeszcze raz 

przypomni, że w drodze konkursowej został wyłoniony pan Jarosław Łoś, ponieważ 

dotychczasowa dyrektor, pani Joanna Świątek złożyła wypowiedzenie z przyczyn osobistych. 

Jeżeli chodzi o sprawę dotyczącą Placu Konstytucji 3-go Maja w Chojnie, to działka ta jest 
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zaliczona do działki drogowej, zaś procedura wynikająca z ustawy o drogach jest taka,  

że gmina jest obowiązana przy zmianie kategorii drogi zwrócić się do Powiatu o wyrażenie 

opinii, zaś jej niewyrażenie w ciągu 30 dni jest traktowane jako pozytywna opinia i wyrażenie 

zgody. Gmina Chojna dąży do tego, aby ta działka pełniła rolę placu publicznego,  

a nie parkingu i stąd działania gminy o wyłączenie z kategorii lub pozbawienia kategorii drogi 

gminnej. Jeżeli chodzi o poprawę infrastruktury drogowej, to na poprzedniej sesji Radny 

Rzepczak dopytywał o ul. Sienkiewicza w Mieszkowicach i Starosta udzielał odpowiedzi,  

że zostanie ogłoszony przetarg na to zadanie i jest to pierwsza edycja Polskiego Ładu.  

Kwotę 5.000.000 zł planuje się rozdysponować na trzy zadania: ul. Sienkiewicza  

w Mieszkowicach, ul. Szkolna w Żabnicy oraz w Chojnie część ulicy Dworcowej  

i Mieszka I-go. 

 

Radny Zbigniew Szmaja zapytał, czy istnieje możliwość, aby sierpniowa sesja Rady 

Powiatu odbyła się w formie zdalnej. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odpowiedział, że nie ma takiej 

możliwości od strony prawnej.  

 

XIII. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym  

nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytał, czy któryś z Radnych 

chciałby złożyć interpelacje lub zapytanie. 

 

- nie zgłoszono interpelacji ani zapytań 

 

XIV. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

- brak; 
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XV. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że za pośrednictwem Biura Obsługi 

Rady przekaże Radnym informacje dot. XXV Ogólnopolskiego Biegu Samorządowego 

„Bursztyn Jarosławca”, zał. nr 12. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w wykazie skierowanym  

do wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie znajdowały się następujące pisma: 

1. Pismo Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego Departamentu Ochrony 

Zabytków, znak: DOZ-WD.6530.170.2022 z dnia 1 czerwca 2022 r., dotyczące udzielenia 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Stanisława B.M. dotacji w wysokości 69 000,00 zł  

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów zadania pn. Stołeczna, zabytkowy kościół  

pw. Św. Stanisława (XIII/XIV): naprawa zagrożonej zawaleniem ściany północnej – 

nakaz PINB – zał. nr 13. 

2. Pismo Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego Departamentu Ochrony 

Zabytków, znak: DOZ-WD.6530.177.2022 z dnia 8 czerwca 2022 r., dotyczące udzielenia 

podmiotowi pn. Maldrobud Spółka z o.o. Spółka Komandytowa dotacji w wysokości 

110 000,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów zadania pn. Dobropole, pałac 

(XVIII w.): odbudowa murów w zawalonej części ściany wschodniej zał. nr 14. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że są w życiu rzeczy ważne, 

ważniejsze i najważniejsze i myśli, że jedną z najważniejszych rzeczy w życiu każdego 

człowieka jest zmiana stanu cywilnego. W związku z tym, że Radny Bartosz Biegus miał 

niedawno ten najważniejszy dzień w życiu, to Przewodniczący Rady w imieniu swoim, jak  

i wszystkich Radnych złożył panu Biegusowi najserdeczniejsze życzenia na nowej drodze 

życia oraz żeby kariera zawodowa i samorządowa szła w parze ze szczęściem w życiu 

rodzinnym.  

 

XVI. Zakończenie posiedzenia. 

 

O godz. 16:50 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XXXVIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
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Po odsłuchaniu protokół z XXXVIII sesji Rady Powiatu sporządziła: 

 

Ada Wisławska  

 

Magdalena Romankiewicz 

 

 

 

 

                              Przewodniczący Rady  

 

                                Roman Michalski 

 


